
Novoročná kázeň: 1 Kor 7 (ako hlavná myšlienka zvlášť 20. v.)

Bratia a sestry,
som silno presvedčený, že rok 2020 si určite každý z nás veľmi dobre zapamätá.

Nie kvôli jeho krásnemu tvaru – 2, 0, 2, 0 alebo dve dvadsiatky. Rok 2020 zostane v
našich  mysliach  pevne  zafixovaný  ako  rok,  keď  doslova  celý  svet  zápasil  s  novým
vírusom. Okrem toho každý z nás zažil niečo veselé a niečo smutné. Niektorí sa rozlúčili
s blízkou osobou. Iní zase privítali nového člena rodiny. Rok 2020 sa uzavrel. Začína sa
rok 2021. Jednička na konci ešte viac podčiarkuje symbolický nový začiatok. 

Pavol v 7. kapitole svojej 1. epištoly do Korintu opakovane kresťanov vyzýva k
tomu, aby zostali. V celej kapitole sa toto sloveso opakuje až 7 krát. Pavol to neprikazuje,
ale uvádza to ako svoj názor a radu. Ako máme rozumieť tomu, že máme zostať každý v
tom, v čom bol povolaný? Samozrejme to nie je výzva k tomu, aby sme sa zasekli v
minulosti alebo zostali vo svojich hriechoch a nemenili vo svojom živote to, čo je zlé. Je
to akceptácia vlastného povolania. Niekto sa porovnáva a závidí. Necení si dar, ktorý má,
ale túži po dare, ktorý má niekto iný. Každý človek má nejaký dar, ktorý môže a má
využívať na všeobecný prospech. Vyplýva to aj z Ježišovho podobenstva o talentoch.
Najhoršie na tom bol ten služobník, ktorý svoj talent nevyužil. Zakopal ho a vrátil ho
pánovi bez toho, aby ho rozmnožil. (Mt 25, 14-30)

Pred Bohom je každý z nás veľmi vzácny. Ako aj píše prorok Izaiáš: Neboj sa, lebo
som ťa vykúpil, povolal som ťa tvojím menom; môj si ty! Pretože si bol drahý v mojich
očiach, vzácny si bol a miloval som ťa. (43, 1 a 4) Nie je náhoda to, akí sme ani to, čím
sme boli od Boha vybavení. Tak ako kresťania v Korinte, aj my máme rozdielne sociálne
zázemie. Áno, žijeme v inej dobe a kultúre. Otroctvo je zakázané a ženy majú rovnaké
práva ako muži.  Podobnosť s  dobou,  v  ktorej  žil  Pavol,  vidíme v rozdielnosti  nášho
povolania. Niekto má veľkú rodinu. Niekto iný je vdovec alebo vdova. Niekto ďalší je
slobodný/á. Niektorí sú na dôchodku. Niektorí prišli kvôli pandemickým opatreniam o
prácu.  Iným  sa  paradoxne  pracovné  podmienky  zlepšili.  Nič  z  toho  nie  je  náhoda.
Povolanie sa nedeje samo od seba. Sme povolaní Bohom a takí rozdielni, akí sme a tam,
kde  sme,  máme  svoje  povolanie  prijať  a  používať.  Máme  rozdielne  schopnosti  a
možnosti, ale to nie je prekážka. Všeobecné pravidlo pre naše správanie je napísané v
Liste  Jakuba v závere 4.  kapitoly:  Kto vie dobre robiť,  a nerobí,  má hriech. (17.  v.)
Nepozerajme  sa  na  to,  čo  má  druhý.  Neporovnávajme  sa!  Stojme  verne  vo  svojom
povolaní. Povolanie je od Boha! Vážme si to a slúžme si navzájom. Keď každý prijme a
využije svoj dar, prinesie to mnoho úžitku a požehnania. 

V meste Joppa žila učeníčka Tabita. (Sk 9) Bola štedrá a bohatá na dobré skutky.
Po jej smrti zostali ľuďom dobré výsledky jej obetavej práce. Keď do Joppy prišiel Peter,
mnohé vdovy mu ukázali  oblečenie,  ktoré im ušila  Tabita.  To dobré,  čo urobíme,  sa
nestratí. Tak ako Tabita, prijmime aj my svoje dary a využívajme ich. Netúžme po tom,
čo nemáme, ale využime to, čo máme. Nezaseknime sa v márnom snívaní, ale nech je
zjavný úžitok z toho, akí reálne sme. 
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Spoločné  pre  každého  Ježišovho  nasledovníka  –  bez  ohľadu  na  rodinné  alebo
spoločenské postavenie – je to, že máme tvoriť pokoj. Nie sme povolaní k otroctvu, ale k
pokoju.  (1  Kor  7,  15)  Všetko máme robiť  tak,  aby  sme  nepodliehali  pokušeniu,  ale
vytvárali  pokoj.  Ten pokoj je konkrétny. Je to pokoj  v našich vzájomných vzťahoch.
Božie povolanie a tvorenie pokoja idú ruka v ruke. Pokoj sme prijali od Krista. On je
zdrojom pokoja, ktorý nikde inde nenájdeme. V Evanjeliu podľa Jána Ježiš hovorí: Pokoj
vám zanechávam, svoj pokoj vám dávam, nie ako svet dáva, vám ja dávam. Nech sa vám
nermúti srdce a nestrachuje! (14, 27) Ako Ježišovi nasledovníci máme tento pokoj šíriť
ďalej.

Spoločné pre každého Ježišovho nasledovníka je aj vedomie vlastnej konečnosti.
Sme rozdielni v povolaní od Boha, ale nesmieme zabúdať na to, že nič netrvá večne. Náš
stav sa môže zmeniť. Slobodný sa môže oženiť. Manžel môže ovdovieť. Môžeme dostať
výpoveď  alebo  naopak  výhodnú  pracovnú  ponuku.  Všetko  podlieha  zmene.  Máme
zostávať v tom, čo momentálne je, ale nemáme na tom založiť zmysel svojho života.
Máme si užívať tento svet, ale aj pamätať na to, že to nie je všetko. Sloveso užívať môže
mať aj negatívne zafarbenie. Nám ide o užívanie v zmysle prijímania Božích darov a
úprimnej  radosti  z  nich  a  nie  konanie,  ktoré  je  bezbrehé,  egoistické  a  v  konečnom
dôsledku škodlivé pre nás alebo pre druhých. To potom nie je užívanie, ale zneužívanie.
Píše o tom aj starozákonný Kazateľ: Nič nie je lepšie pre človeka ako jesť a piť a dožičiť
si dobré veci pri svojej lopote. Aj to som zbadal, že to pochádza z Božej ruky. Lebo kto
môže jesť a užívať bez Neho? On totiž dáva človeku, ktorý sa mu páči, múdrosť, poznanie
i radosť; ale tomu, kto hreší, dáva úlohu zbierať, hromadiť a dávať tomu, ktorý sa páči
Bohu. Aj to je márnosť a honba za vetrom. (2, 24-26) Naším poslaním je radovať sa z
Božích darov a konať dobre. 

Začína sa nový rok a nevieme, čo nám prinesie. Záver roka 2020 priniesol popri
mnohých zlých aj dobré správy. Na Štefana dorazili na Slovensko prvé vakcíny a boli
zaočkovaní  prví  ľudia.  Dáva  nám  to  nádej,  že  rok  2021  bude  iný  a  lepší  ako  ten
predchádzajúci. Nič nie je pevné a nemenné. Všetko je márnosť a ako para, ktorá rýchlo
zmizne. Napriek tomu sme svoje životy postavili na pevnom a neotrasiteľnom základe. Je
ním  trojjediný  Boh.  Nech  nás  všetkých  aj  v  novom  roku  2021  vedie  Boží  Duch.
Hľadajme  Božiu  vôľu  a  nasledujme  Ježiša  Krista.  Sme  rozdielni  a  máme  rôzne
povolania, ale sú od Boha a Boh je s nami. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Ezezským v 4. k.:
Žite tak, ako je hodné povolania, ktorým ste boli povolaní, vo všetkej pokore, nežnosti a
trpezlivosti,  znášajte  sa  vospolok v  láske  a  usilujte  sa  zachovávať  jednotu  ducha  vo
zväzku pokoja. Jedno je telo a jeden duch, ako ste aj boli povolaní v jednej nádeji svojho
povolania. Jeden Pán, jedna viera, jeden krst; jeden Boh a Otec všetkých, ktorý je nad
všetkými, skrze všetkých a vo všetkých. Ale každému jednému z nás daná bola milosť
podľa miery daru Kristovho.

Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen. 
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